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Protokół Nr ORN.0012.7.2014 

 

wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu 

i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku oraz Komisji Polityki Prorodzinnej, 

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 16 września 2014 r. 
 

Na stan 7 członków Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                               

i Rekreacji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności w załączeniu. 

 

Na stan 6 członków Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                           

i Bezpieczeństwa w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności w załączeniu. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza, 

 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jan Mróz, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

 Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Joanna 

Kozłowska, 

 Zastępujący Dyrektora Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury 

Garbate”– Radosław Skrodzki, 

 Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego – Jerzy Sulima, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Elżbieta  

Rękawek, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

powitał wszystkich przybyłych na wspólne posiedzenie komisji i podziękował za przybycie. 

Ze względu na tematykę spraw poruszanych przed i po sezonie letnim postanowił z 

Przewodniczącym Komisji Polityki Prorodzinnej (…) – Leszkiem Olszewskim zorganizować 

wspólne posiedzenie obu komisji.  

Przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad. 

2. Podsumowanie sezonu letniego. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

 

Do punktu 1 – Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

zgłosił propozycję, aby obradom przewodniczył Pan Jan Grzyb, a on na sesji odczyta referat. 

 

Pan Jan Grzyb wyraził zgodę. 



 2 

Radni nie wnieśli sprzeciwu. 

 

 

Przewodnictwo obrad przejął Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Podsumowanie sezonu letniego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż przed sezonem letnim również odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na 

którym zaproszeni goście mówili o swoich planach, radni o swoich oczekiwaniach. Obecnie 

sezon letni praktycznie zakończył się. Stąd spotkanie w tym samym gronie, aby usłyszeć 

informacje jak sezon letni minął, czy były jakieś problemy, być może zostaną wypracowane 

wnioski, które przyczynią się do tego, aby w przyszłości mogło być lepiej, a jeśli było bardzo 

dobrze, to żeby było wiadomo komu za to podziękować.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zwrócił uwagę, iż pracownik Centrum Informacji Turystycznej w Olecku przy ośrodku kultury 

latem nie miał warunków do wykonywania pracy. W pomieszczeniu jest zainstalowany 

klimatyzator, który nie działa. Prosił o wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Pan Radosław Skrodzki 

odpowiedział, że budynek centrum jeszcze nie został oddany do użytku, ani przekazany 

ośrodkowi kultury, a już nie spełnia oczekiwań. Zgłaszają usterki do urzędu. Jego zdaniem 

wykonawca również źle wykonał izolację budynku, gdyż na ścianach pojawiła się wilgoć. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Krzysztof Fidler 

dodał, iż nie mogą podejmować żadnych działań nie w swoim budynku. Jeszcze nie 

zakończyła się realizacja projektu. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

prosi, aby jak najszybciej rozwiązać ten problem i przekazać tą sprawę do wydziału 

merytorycznego.  

 

Pan Radosław Skrodzki 

przedstawił członkom komisji informację o wydarzeniach kulturalnych w okresie letnim – 

informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał, czy jest jakaś miara, według której była liczona frekwencja publiczności podczas 

„Przystanku Olecko”. 

 

Pan Radosław Skrodzki 

jego zdaniem taką miarą są zdjęcia z imprezy i publiczność. Jeśli widać, że publiczność 

wypełnia cały plac, to mówi samo za siebie. Ośrodek nie prowadzi sprzedaży biletów, jest to 

impreza otwarta, plenerowa i uważa, iż zawsze jest kilka tysięcy uczestników. W tym roku 

grały ambitne zespoły. Może poszczycić się tym, że na 9 imprez organizowanych w tym 

samym terminie w okolicznych miastach, Olecko miało najlepszą ofertę kulturalną według 

osób, które obsługiwały tę imprezę.  
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Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał, czy są już plany na kolejny rok. 

 

Pan Radosław Skrodzki 

odpowiedział, iż są już plany artystyczne. Chcą, aby na „Przystanek Olecko” miał ambitną 

muzykę, ale jednocześnie robić to z wyczuciem, by ta ambitna muzyka nie była tylko dla 

niektórych, lecz trafiała do szerokich gustów.  

W tym roku ośrodek podjął pierwszą próbę od dwudziestu kilku lat i zaproponował podczas 

Święta Plonów – dożynek gminnych 2014 muzykę „lekką i przyjemną”. Frekwencja, również 

dzięki pogodzie, była duża. Jego zdaniem „Przystanek Olecko” powinien być imprezą  

oferującą „wielką sztukę”, tak jak „SZTAMA”.  

Zwrócił uwagę, iż wszystko co jest związane z organizacją koncertów plenerowych, czyli 

koszty aparatury, sceny i logistyki zwiększyły się o co najmniej 100%. Chciałby, aby radni 

planując budżet zwiększyli dotację podmiotową ze 150.000 zł do przynajmniej 200.000 zł. 

Taka kwota pozwoliłaby w miarę swobodnie działać. Techniczne zaplecze dla polskich 

zespołów „z górnej półki” wymaga pięciokrotnie więcej sprzętu i właściwie te koncerty 

niczym nie różnią się od koncertów gwiazd zagranicznych. Po długich negocjacjach z               

Radiem 5 udało się zapewnić bardzo dobrą aparaturę nagłośnieniową przy niewysokich 

kosztach transportu z Suwałk. Udało się również wynegocjować gaże gwiazd, gdyż z reguły 

wynagrodzenie Zespołu HEY wynosi minimum 50.000 zł netto, w Olecku zagrał za 31.000 zł. 

W związku z powyższym prosi o zwiększenie dotacji przynajmniej na organizację „Przystanku 

Olecko” i „Mazurskich Spotkań z Folklorem”. Ambicje są, aby organizować festiwal na 

poziomie europejskim, a pieniądze są niewielkie. Zespoły folklorystyczne przyjeżdżają na 

własny koszt, dzięki uprzejmości gminy i starostwa powiatowego uczestnicy  mają 

zapewnione noclegi w internatach szkolnych. Ośrodek kultury pokrywa koszty wyżywienia w 

zakresie tzw. wsadu do kotła. W dniach kiedy zespoły przebywają w Olecku, występują 

również w gminie Kowale Oleckie, czy w Węgorzewie, za co jest pobieranie wynagrodzenie. 

Średnia wieku zespołów jest bardzo duża. Przy wysokich temperaturach, jakie miały miejsce 

tego lata, jest to utrudnienie i jego marzeniem jest, aby więcej środków było przeznaczanych 

na goszczenie tych zespołów. Ośrodek posiada własne nagłośnienie, ale scenę musi 

wypożyczyć, co generuje kolejny koszt w wysokości ok. 11.000-15.000 zł. W tym roku gościł 

w Olecku profesjonalny zespół folklorystyczny „Junost” z Ukrainy, którego gaża wynosi 

1.000-1.500 euro, przy całym budżecie festiwalu w kwocie 20.000 zł. Gdyby na organizację 

festiwalu było przeznaczone przynajmniej 40.000 zł, pozwoliłoby to na swobodniejsze 

działanie, tym bardziej, iż z zespołami przyjeżdżają delegacje, zazwyczaj są to władze 

samorządowe.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zwrócił uwagę, iż pomimo ładnej pogody i darmowej oferty poczęstunku, frekwencja na 

Mazurskich Spotkaniach z Folklorem nie była duża. Zastanawia się czym jeszcze można 

zachęcić ludzi. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Krzysztof Fidler 

wtrącił, że pracownicy ośrodka kultury sami zastanawiali się, co się dzieje, że z każdym 

rokiem na imprezach typu Regionalne Święto Mleka jest coraz mniej ludzi. Jeśli chodzi o 

frekwencję zaskoczeniem były tegoroczne dożynki, bo do końca imprezy było wiele osób na 

placu. 

 

Pan Radosław Skrodzki 

uważa, iż warto byłoby zakupić większą ilość ławek, gdyż publicznością „Mazurskich Spotkań 

z Folklorem” są osoby starsze. Jeśli będzie więcej ławek, to widzów będzie więcej. Dobrym 

posunięciem było również przeniesienie imprezy na początek sierpnia i wcześniejsze godziny, 

ponieważ starszym osobom było już zimno.  



 4 

Cały czas trzeba podwyższać poziom imprez i zachęcać ludzi do uczestnictwa, ale widzi 

jeszcze jeden kłopot. Turyści, którzy odwiedzają nasze miasto potrzebują czegoś więcej. 

Częściej korzystają oni z obiektów sportowych, ponadto traktują Olecko jako bazę wypadową 

do okolicznych miast. „Podglądał” konkurencję w Augustowie czy Giżycku i jego zdaniem w 

Olecku oferta była bogata.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk  

zaznaczył, że od 2 lat nie widzi koordynacji między organizacją dożynek gminnych a 

odpustem w Parafii pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Olecku. Część mieszkańców musi 

wybierać, gdzie chce pójść. Jego zdaniem nie powinno tak być. 

 

Pan Radosław Skrodzki 

wtrącił, iż od przyszłego roku dożynki będą odbywały się w pierwszą niedzielę września.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Wioletta 

Żukowska 

odnośnie Subregionu Ełk-Gołdap-Olecko kiedyś była mowa o tym, by imprezy były tak 

zaplanowane, by nie kolidowały ze sobą. Zapytała, czy była w tym zakresie jakaś koordynacja.  

 

Pan Radosław Skrodzki 

odpowiedział, że kiedyś taką koordynację brano pod uwagę. Obecnie jest inny problem, musi 

sprawdzać i zarezerwować topowe zespoły dużo wcześniej, właściwie już teraz trwają 

rozmowy w związku z przyszłorocznym „Przystankiem Olecko”. Czasem nie da się uniknąć 

zbieżności terminów imprez. 

 

Pan Andrzej Kamiński 

przedstawił sprawozdanie z działalności MOSiR w Olecku w okresie wakacji 2014 – 

informacja w załączeniu do protokołu. 

Dodał, iż w ramach realizacji projektu ośrodek wzbogacił się o nowy sprzęt. Zostały 

zakupione nowe łódki i kajaki, rowery wodne oraz figloraj, gra w hokeja i gra piłkarzyki.  

Przed sezonem został wyłoniony nowy najemca bufetu przy skoczni.   

  

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

potwierdził, iż przez obiekty sportowe przewijało się dużo osób. prosi, aby zwrócić uwagę 

instruktorom i uczestnikom kolonii, aby korzystali z chodników, a nie niszczyli tereny zielone. 

Wychowawcy oraz dzieci i młodzież nie szanują cudzej pracy, a instruktorzy są po to, by 

zwracać na takie rzeczy uwagę. Musi być sygnał ze strony gospodarzy w tej kwestii. 

Jego zdaniem największym ambasadorem kultury fizycznej w Olecku jest Pan Wojciech 

Rejterada i jeśli przewodniczący posiedzenia pozwoli, to powinien on zabrać głos. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jarosław Bagieński 

zapytał o wykorzystanie pola biwakowego. Pole namiotowe jest bardzo dobrze 

zagospodarowane, ale tłoku tam nie było. Może zabrakło dobrej reklamy lub moda na 

biwakowanie zanika. W związku z powyższym, skoro nie ma turystów chętnych do tego typu 

wypoczynku, to może warto byłoby zaoferować naszym mieszkańcom, którzy nie wyjeżdżają 

na wczasy za granicę, weekend rodzinny na polu namiotowym z możliwością korzystania ze 

sprzętu pływającego.  

  

Pan Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, że w tym roku był trzeci sezon działania obozowiska i z każdym rokiem osób 

wypoczywających na polu namiotowym jest coraz więcej. Nie wie jak jeszcze bardziej można 

zareklamować obozowisko, bo wpisując w wyszukiwarkę internetową odpowiednie hasło 
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pojawia się obozowisko w Olecku. Z pola namiotowego korzystali goście ze Szwecji, z 

Niemiec, za wschodniej granicy.  

Powstaje problem jeśli chodzi o organizację ognisk. Jest wielu chętnych, odbywają się tzw. 

18-stki, często ogniska organizują szkoły i wówczas ktoś musi to obsłużyć. Obiekt trzeba 

utrzymać, ale od szkół pieniędzy nie pobiera się. Zapewnił, iż obozowisko jest dosyć często 

wykorzystywane. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jarosław Bagieński 

zwrócił uwagę, iż nowe lampy na pomoście przy skoczni nie sprawdzają się. Jedna lampa pali 

się, druga nie. Jego zdaniem dobre lampy są przy biurze ratowników i warto byłoby zmienić 

na takie same, aby ujednolicić wygląd obiektu. 

 

Pan Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że po pewnym okresie użytkowania lamp również doszli do wniosku, iż lampy 

solarne nie sprawdzają się. W projekcie zawarto oszczędniejsze rozwiązanie, jednak w 

przyszłym roku lampy zostaną zmienione.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jarosław Bagieński 

poddał pod rozwagę wykonanie drugiej plaży przy skoczni. Jest świadomy, iż są do tego 

potrzebne zasoby pieniężne i osobowe w postaci ratowników, ale na obecnej plaży w sezonie 

jest duży tłok, tym bardziej jeśli z plaży korzystają zorganizowane grupy kolonijne. 

 

Pan Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż z tego co się orientuje, w planach inwestycyjnych jest wpisane zadanie 

budowy drugiej plaży. Należałoby zaplanować na ten cel środki w budżecie gminy i jeszcze tej 

zimy to zadanie realizować. Ponadto będzie trzeba zapewnić dodatkowych ratowników. 

 

Pan Jerzy Sulima 

dodał, że o kąpielisku z drugiej strony skoczni mówi się od kilkunastu lat. Dno jest tam 

oczyszczane, gdyż z tego miejsca startują zawodnicy podczas maratonu pływackiego. Pomost 

będzie trzeba koniecznie odgrodzić siatką, bo są tam bardzo ostre muszle. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Grzegorz Kłoczko 

poprosił Pana Andrzeja Kamińskiego o ogólne podsumowanie ile wzrosło, w których 

kierunkach widać przyrosty i jakie wnioski można z tego wyciągnąć.   

Jego zdaniem aspirując do miana sportowej stolicy Mazur litery na hali trzeba tak przylepić, 

aby się trzymały.  

 

Pan Andrzej Kamiński 

powiedział, iż w Polsce powstaje wiele nowych obiektów sportowych, jest duża konkurencja, 

ale uważa, że Olecko posiada bardzo dobre zaplecze sportowe. Jest problem jeśli chodzi o 

bazę noclegową. Postara się znów zorganizować spotkanie z właścicielami hoteli, aby 

wypracować wspólne działania, z tym że są to podmioty prywatne i ośrodek nie może mieć 

żadnego wpływu.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Grzegorz Kłoczko 

wtrącił, że miał na myśli uwidaczniające się kierunki rozwoju niektórych dyscyplin 

sportowych. W porównaniu z rokiem ubiegłym zmalała ilość klubów piłki nożnej 

korzystających z naszych obiektów z 27 na 4, natomiast w przypadku klubów koszykówki 

nastąpił wzrost z 2 na 9. Dość znaczący wzrost nastąpił w przypadku klubów pływackich. 

Zapytał, czy są jakieś wnioski w związku z tą statystyką.  
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Pan Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż jeśli chodzi o dyscypliny sportowe, cały czas będą zmiany. Problemem jest 

małe zaplecze noclegowe. W budżecie klubu sportowego największą część środków w ramach 

organizacji obozów przeznacza się na noclegi, wynajęcie obiektów sportowych stanowi 

niewielki koszt. 

Jeśli chodzi o zmniejszenie się liczby klubów piłki nożnej przyjeżdżających do Olecka, to 

akurat jest dobra sytuacja, gdyż jeśli przyjeżdżają kluby seniorów, to bardzo niszczą murawę 

boiska. Natomiast wzrost klubów w innych dyscyplinach sportowych wynika z polecenia  

naszej hali, która jest lepsza do treningów pod względem konstrukcyjnym.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Grzegorz Kłoczko 

poprosił, aby dyrektor uzupełnił swoją informacje o ilość zameldowań na polu namiotowym, 

aby ta liczba na sesji padła. Ponadto w zeszłym roku były podawane ilości osób, które 

skorzystały z hali „Lega” w miesiącach lipciec-sierpień i taką informację warto byłoby do 

przedstawionej statystyki dołączyć. Porównując dane z zeszłego roku wzrost jest o 10%, więc 

jakiegoś przełomu nie ma, a co za tym idzie planowany deficyt będzie prawdopodobnie 

utrzymany na podobnym poziomie.  

 

Pan Andrzej Kamiński 

podkreślił, że cały czas trzeba mieć na uwadze zaplecze noclegowe w mieście, którego 

możliwości praktycznie zostały wyczerpane.  

Jeśli chodzi o deficyt, w stosunku do ubiegłego roku na koniec sierpnia ośrodek miał 198.000 

zł przychodu narastająco.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk  

zapytał, czy harcerze z Olecka korzystają z pola namiotowego i w jaki sposób. 

 

Pan Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż w ciągu ostatnich 3 lat harcerze tylko raz korzystali z pola namiotowego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk  

odnośnie plaży na tzw. Szyjce zwrócił uwagę, że należałoby podjąć akcję „Stop opalaniu się 

samochodów na plaży”. Nie wie, kto zajmuje się bramą wjazdową na plażę, ale podczas 

wakacji na nowych parkingach nie było samochodów, natomiast znajdowały się one pod 

drzewami na „Wiewiórczej Ścieżce”. Trzeba coś z tym zrobić.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał jak wygląda sytuacja w Powiatowym Olecko-Gołdapskim Wodnym Ochotniczym 

Pogotowiu Ratunkowym, czy niczego nie brakuje. 

 

Pan Jerzy Sulima 

stwierdził, że jednostka posiada silnik, ale potrzebuje mniejszy kadłub łodzi. Motorówka z 

silnikiem 90 KM ma normę na 1 motorogodzinę 20 l, co wystarcza na 45 min. pływania, ale 

przy nieekonomicznym pływaniu taka motorówka spali 40 l paliwa.  

Jeśli chodzi o parkowanie na plaży „Szyjka” nieraz widzieli, iż policja interweniowała, ale 

ludzie parkują pod drzewami, dlatego, że jest cień.  

Przed sezonem ratownicy zorganizowali cykliczną imprezę – dzień dziecka, w której udział 

wzięła policja, straż pożarna, pogotowie i MOSiR.  

W tym roku temperatura wody już w maju osiągnęła 17
o
C, natomiast na początku lipca spadła 

do 15
o
C. Obecnie woda nadal ma temperaturę 17

o
C. Nasz akwen jest głęboki, powoli 

nagrzewa się, ale też powoli stygnie.  
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Poinformował, iż dokładne sprawozdanie merytoryczne przedłoży na najbliższą sesję Rady 

Miejskiej.     

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

przedstawił informacje na temat sezonu turystycznego 2014 – treść w załączeniu do protokołu. 

Poinformował, iż odnośnie nietrzeźwych kierowców w tym roku policja zaczęła korzystać z 

nowych przepisów prawnych i możliwości doprowadzenia takiej osoby do sądu. Przyjęto 

zasadę, że jeśli dna osoba miała zbyt wiele promili i dodatkowo miała już orzeczony zakaz 

prowadzenia pojazdów jest doprowadzona do sądu w ciągu dwóch dni.  

Jeśli chodzi o spożywanie alkoholu w miejscu publicznym w ramach postepowań stwierdzono, 

że pomosty przy przystani Ligi Obrony Kraju nie mają właściciela. Jeśli coś tam się stanie, to 

będzie problem. Jego zdaniem gmina powinna przejąć te pomosty.  

Podziękował burmistrzowi i radnym za zapewnienie środków finansowych na sfinansowanie 

służb ponadnormatywnych. Obecnie w komendzie jest ponad 10% wakatów i nie ma szans, 

aby te wakaty zostały uzupełnione. Zatem zapewnienie bezpieczeństwa na dotychczasowym 

poziomie musi opierać się na służbach ponadnormatywnych. We wrześniu na całe 

województwo było tylko 6 przyjęć nowych policjantów. W związku z powyższym zwracają 

się do władz gminy o dofinasowanie bieżącej działalności, w tym na remont samochodów. 

Policja robiła wszystko, aby w okresie letnim było bezpiecznie, a jak zostało to odebrane przez 

społeczeństwo, to inna sprawa.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał, czy zdaniem komendanta społeczeństwo „dorosło” i podczas imprez jest bezpieczniej. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

odpowiedział, iż nie mu to oceniać i jest różnie. Policja jest od tego, aby zapobiegać 

zdarzeniom. Gdyby siły prewencyjne nie były widoczne na mieście, to jakieś zdarzenia by 

były. Jeśli chodzi o „Przystanek Olecko”, czy tez inne imprezy od kilku lat nie było żadnych 

problemów.   

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał, czy nadal są przeprowadzane rano patrole przy szkołach. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

odpowiedział, że patrole są przeprowadzane, niecodziennie, ale są.  

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Janusz Żero 

zapytał, czemu w Polsce jest problem, że pijani kierowcy są właściwie bezkarni. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

wyjaśnił, iż pijani kierowcy nie są bezkarni, po prostu system jest taki. Jego zdaniem dopóki 

nie będzie edukacji od najmłodszych lat, to do tej pory kłopot będzie istniał. Zwiększenie 

sankcji za jazdę po alkoholu wcale nie zmniejszyło liczby pijanych kierowców, obecnie jest 

więcej zatrzymań i takie osoby trafiają do sądu w trybie przyśpieszonym. Starają się takie 

przypadki nagłaśniać i duża w tym rola lokalnej prasy. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk  

zapytał, czy jesienią będą prowadzone działania w ramach akcji „Parkuj z głową”, jeśli nie to 

prosi o ich podjęcie.  
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Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

odpowiedział, że przy pomocy klasy pożarniczo-policyjnej z Zespołu Szkół Licealnych i 

Zawodowych w Olecku akcja będzie prowadzona, ale jest społeczne przyzwolenie na 

nieprawidłowe parkowanie. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jarosław Bagieński 

w imieniu mieszkańców ul. Armii Krajowej poprosił o przeprowadzenie kontroli prędkości za 

pomocą radaru, bo często odbywają się tam wyścigi, pomimo ograniczenia prędkości do                   

40 km/h. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

stwierdził, iż zwróci na to uwagę. 

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Wioletta 

Żukowska 

zapytała, jak wygląda kwestia bezpieczeństwa na obwodnicy. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

odpowiedział, że na obwodnicy jest bezpieczniej, zdarzenia bywają sporadycznie.  

Zwrócił uwagę, iż punkty widokowe przy jeziorze są zbyt zarośnięte, gałęzie drzew zupełnie 

przysłaniają widok. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jan Mróz 

poinformował, iż w okresie letnim (od 1 czerwca do 31 sierpnia) było łącznie 128 zdarzeń na 

terenie całego powiatu, w tym 89 pożarów i 94 miejscowych zagrożeń. W 2014 r. w gminie 

Olecko było 101 zdarzeń w pozostałych gminach powiatu – 46, miejscowe zagrożenia – w 

gminie Olecko – 143, w pozostałych gminach – 76, fałszywe alarmy – 9 łącznie, w 

pozostałych gminach – 2. Ponad 60% działań podejmowanych roczne, to działania na terenie 

gminy Olecko. Do zdarzeń wyjeżdżają również jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej, z 

których kilka funkcjonuje w krajowym systemie ratowniczym. Dziś uczestniczył w spotkaniu 

ze strażakami OSP i chce podkreślić, że gmina Olecko jest najlepiej wyposażona w sprzęt 

ratowniczy zarówno podstawowy, jak i po części w specjalistyczny i często PSP korzysta z 

pomocy tych jednostek. W tym roku jednostki OSP interweniowały 46 razy (w zeszłym roku 

83 razy), przy czym ten rok jest spokojniejszy.  

Jedną z najczęstszych przyczyn zdarzeń w tym roku były podpalenia – ponad 100. Nieco 

mniej zdarzeń było związanych z eksploatacją urządzeń grzewczych, z tym że sezon grzewczy 

jeszcze przed nami. Wówczas jest najwięcej pożarów stwarzających zagrożenie, bo palą się 

budynki mieszkalne.  

Tradycyjnie straż wyjeżdżała do wypadków drogowych – 44 razy. W okresie letnim dużo 

mniej, niż w zeszłym roku, bo 47 razy straż wyjeżdżała na interwencje związane z 

nietypowym zachowaniem zwierząt i owadów. Przypomniał, że generalnie do tego typu 

zdarzeń straż nie wyjeżdża, bo każdy obywatel jest odpowiedzialny za miejsce, w którym 

mieszka i takie problemy powinien rozwiązywać we własnym zakresie. Mogą interweniować 

w sprawie owadów w miejscach użyteczności publicznej.  

W okresie letnim przeprowadzono również kontrole w obiektach związanych z 

wypoczynkiem, uchybień nie odnotowano. Również zauważyli tendencję wzrostu poziomu 

świadczenia usług, warunki wypoczynku są coraz lepsze.  

Straż pożarna także organizuje i bierze udział w imprezach organizowanych przez inne 

podmioty. Straż zorganizowała 7 czerwca br. festyn „Bezpieczny Powiat”, a także włączyła się 

w promocję zdrowia i bezpiecznego zachowania w ramach działań prowadzonych przez inne 

instytucje.  

Podsumowując, starają się robić swoje, a miniony okres letni należy uznać za dość spokojny.  
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Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jarosław Bagieński 

zapytał o fałszywe alarmy, czy to były jakieś kawały. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jan Mróz 

odpowiedział, że bywa różnie. Zgodnie z ogólnokrajowymi wytycznymi cała rozmowa jest 

rejestrowana i jeśli z treści rozmowy wynika, iż ktoś nieświadomie wprowadził w błąd, a 

takich przypadków jest dużo, to z tego typu zdarzeń nikt nie robi problemu, to był alarm 

fałszywy, ale w dobrej wierze. Natomiast bardzo rzadko, ale zdarzają się alarmy złośliwe. Na 

przykład w pewnej rodzinie niedaleko Olecka często odbywały się imprezy, na których jedną z 

atrakcji było wydzwanianie do straży i zgłaszanie różnych rzeczy. Jeśli to jest nagminne, to 

wszczyna się postępowanie. Od kiedy jest pełna rejestracja rozmów, to mało jest przypadków 

złośliwych alarmów.  

Podziękował radnym za zabezpieczenie środków na wyposażenie jednostek OSP. Niektóre 

jednostki są objęte krajowym systemem ratowniczym i gdyby doszło do jakieś bardzo 

poważnego zdarzenia, to te jednostki w trybie alarmowym mogą być powiadomione                            

i uczestniczyć w akcji w ciągu kilkunastu minut.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

podziękował przedstawicielom straży pożarnej i policji za pracę i dodał, że ich praca jest 

wysoko oceniana. 

 

Pani Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, iż tegoroczne wakacje przebiegły spokojnie, nie było żadnych niepokojących 

informacji, wszyscy uczniowie wrócili do szkół. Przed rozpoczęciem wakacji były 

zorganizowane pogadanki w szkołach na temat bezpiecznych wakacji i jej zdaniem miało to 

wpływ na to, iż było bezpiecznie.  

Dla ok. 400 uczniów sfinansowano albo dofinansowano dwutygodniowy wypoczynek letni. 

Koszt wyniósł ok. 340.000 zł. W ramach realizacji projektów odbył się obóz przyrodniczy w 

górach dla 50 uczniów oraz obóz językowy nad morzem dla 75 uczniów. Ok. 170 uczniów 

miało inne dofinasowanie do wypoczynku na terenie miasta. Jeden obóz nad morzem 

zorganizowało Towarzystwo Przyjaciół Dzieci.   

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Grzegorz Kłoczko 

przypomniał, że miał być stworzony program na przenośne urządzenia typu smartfony czy 

tablety. Zapytał panią kierownik, czy działanie tego programu się sprawdziło, czy dużo osób 

zarejestrowało się, czy program faktycznie funkcjonował i pomagał w znajdowaniu 

atrakcyjnych miejsc na terenie Olecka.  

 

Pani Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, iż nie zna tego tematu.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Grzegorz Kłoczko 

poprosił o dołączenie informacji o programie do sprawozdania na sesję.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

stwierdził, że na początku posiedzenia komisji został wywołany temat oleckiego sportu. 

Zapytał, czy Pan Wojciech Rejterada chciałby zabrać głos. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada  

odpowiedział, iż dziś w posiedzeniu uczestniczy w innym charakterze i jeśli będzie 

podsumowanie działalności stowarzyszeń i klubów sportowych, to przedłoży stosowną 

informację.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

podziękował gościom za przybycie na posiedzenie. Przypomniał, że sprawozdanie na sesje 

przygotuje i temat zreferuje Pan Leszek Olszewski. W punkcie dotyczącym tego tematu na 

sesji będzie można zabrać głos.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

zwrócił się do członków komisji o wytypowanie dwóch przedstawicieli do prac w komisji 

stypendialnej przyznających stypendia w ramach „Lokalnego Programu wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Olecko”.  

 

Komisja zgłosiła: 

- Łukasza Jeleniewicza, 

- Jana Grzyba.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Jan Grzyb 

poinformował, iż w związku z zaopiniowaniem projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej 

planuje posiedzenie Komisji Oświaty (…) na dzień 18 września 2014 r. (czwartek), godz. 

14:00.  Jednocześnie wskazał, że zaproszenia na posiedzenie komisji nie będą wysyłane.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

dodał, że posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej (…) odbędzie się 22 września 2014 r. 

(poniedziałek), o godz. 13:00. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.  

 

Wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

      Protokołowała                                                                  Przewodniczący posiedzenia       

Małgorzata Adameit                                                                Jan Grzyb   


